
 
 

09.02.2024 

 
I henhold til § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg 
følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 
1. Har Naalakkersuisut viden, om Tusass har planer om 

havbundsundersøgelser mellem Tasiilaq og Island?  

 
2. Hvad ville det koste at lægge et søkabel mellem Island og Tasiilaq? 

 

(Medlem af Inatsisartut Harald Bianco, Inuit Ataqatigiit) 
 

 
 
Begrundelse: 

 
Nu er en ustoppelig udvikling af Tasiilaq i gang. Man vil udvide kapaciteten på 

vandkraftværket. Man er i gang med at bygge en fiskefabrik. Man er i gang med at 
opføre ungdomsboliger. Det er sandsynligt at man i samarbejde inden for 
Vestnordisk Råd kan opføre en efterskole i Tasiilaq. Den fortsatte udvikling kan 

medføre udvidelse af havnekapacitet, idet man i handlingsplanen har fastslået at 
en udvidelse af havnen i Tasiilaq er prioriteret højt. Vi har bevilget midler til at 
fortsætte forundersøgelser i forbindelse med anlæggelse af en landingsbane i 

Tasiilaq. 
Ligeledes er der løbende initiativer i Kommuneqarfik Sermersooq regi; den 

socialfaglige indsats er landets største. (Dette vil gavne medarbejdersituationen 
fremadrettet). Jollehavne for fiskere og fangere forbedres løbende gennem opførelse 
af pontoner. (Dette vil gavne jollefiskere i forbindelse med den nye fiskefabrik). Man 

har sikret opførelse af familieboliger (ny alderdomshjem, ny brandstation), det er 
et spørgsmål om at sikre at der er byggekapacitet. 

 
Ovenstående begrundelser viser at vi også har behov for internet gennem søkabel. 
Vores nuværende satellitforbindelse er så dårlig, at den ikke kan dække det behov 

som nye virksomheder ville få. Det skal ses i lyset af, at man ellers har udvidet 
kapaciteten, men det rækker altså ikke. 
 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage.  

       

 


